
   

Proposition 3 – Ny SDF-struktur 

  

 

Styrelsens förslag: 

 

- Att samtliga specialdistriktsförbund (SDF) ska från och med den 1 januari 2025 ha 

de administrativa och operativa basuppgifter som redovisas i avsnitt 3 i denna 

proposition. 

 

- Att Svenska Tyngdlyftningsförbundet (STF) ska från och med den 1 januari 2025 

bestå av fyra SDF i enlighet med den indelning som redovisas i avsnitt 4 i denna 

proposition. 

 

- Att röstlängden på STF:s förbundsmöte ska från och med den 1 januari 2025 vara 

utformat enligt de principer som redovisas i avsnitt 6 i denna proposition. 

 

- Att STF:s styrelse tillsätter en grupp som får i uppdrag att tillsammans med 

berörda distrikt påbörja implementeringen av den nya organisationen som 

redovisas i avsnitt 8. 

 

 

Sammanfattning av utredning: 

 

Nuvarande antal distrikt, nio, fungerar inte tillfredsställande som det ser ut i dag. 

Det finns inte tillräckligt många som vill engagera sig i den utsträckning det krävs. 

SDF:en behöver samverka tillsammans med STF för att nå målen i Svensk 

Tyngdlyftning Lyfter. Till detta krävs samlade resurser och det behövs insatser för 

att stärka en ökad samarbetskultur inom svensk tyngdlyftning. Det är önskvärt med 

färre SDF och att tydliggöra vad de ska göra, både gällande uppdrag och 

uppföljning. STF står inför demokratiska utmaningar och behöver se över 

möjligheten att införa direktdemokrati genom rösträtt för alla föreningar vid STF:s 

förbundsmöte. 

 

 

 

 

 



   
1. Bakgrund och uppdrag 

 

Vid förbundsmötet 2023 inkom Stockholms Tyngdlyftningsförbund med en motion 

till STF:s förbundsmöte om att de ville ”annektera Östra Svealands geografiska 

område” med motiveringen att Östra Svealands Tyngdlyftningsförbund inte haft en 

fungerande distriktsstyrelse på över tio år utan administrerats av Svenska 

Tyngdlyftningsförbundets (STF:s) sportkontor. STF:s styrelses utlåtande var att 

diskussioner som förts tidigare visat att det ser olika ut vad distrikten arbetar med 

och att det vore förhastat att rita om kartan för distrikten utan att göra en 

utredning kring hela distriktsstrukturen. Styrelsen yrkade därför avslag på 

motionen med viljan att påbörja en distriktsutredning med målsättningen att 

eventuell ny distriktsstruktur ska föreslås till förbundsmötet 2024.  

 

Just nu, 2024, tillhör föreningarna det SDF inom vars geografiska område 

föreningen har sin hemort: 

 

• Skåne-Hallands Tyngdlyftningsförbund omfattar Skånes län och Hallands län. 

 

• Södra Götalands Tyngdlyftningsförbund omfattar Jönköpings län, Kronobergs län, 

Kalmar län, Blekinge län och Gotlands län. 

 

• Västra Götalands Tyngdlyftningsförbund omfattar Västra Götalands län. 

 

• Stockholms Tyngdlyftningsförbund omfattar Stockholms län utom kommunerna 

Södertälje, Norrtälje och Sigtuna. 

 

• Västra Svealands Tyngdlyftningsförbund omfattar Värmlands län utom Heby 

kommun, Örebro län, Västmanlands län och Dalarnas län. 

 

• Östra Svealands Tyngdlyftningsförbund omfattar Östergötlands län, 

Södermanlands län och Södertälje kommun, Uppsala län och Norrtälje, Sigtuna och 

Heby kommuner. 

 

• Södra Norrlands Tyngdlyftningsförbund omfattar Gävleborgs län, Jämtlands län 

och Västernorrlands län. 

 

• Västerbottens Tyngdlyftningsförbund omfattar Västerbottens län. 

 

• Norrbottens Tyngdlyftningsförbund omfattar Norrbottens län. 



   
De senaste åren har STF:s arbete centralt förändrats. Organisationen har 

utvecklats, roller har tydliggjorts, resurser har ökat, mål och riktning har tagits 

fram, vikten av samverkan och kommunikation har skärpts. Det händer mycket på 

många olika fronter. Av naturliga orsaker finns inte samma kraft och utveckling i 

SDF:en. Känslan hos STF utifrån de analyser och arbeten som gjorts de senaste 

åren är att den nuvarande SDF-uppdelningen hackar. Det är svårt att få folk att 

ställa upp i styrelserna och många har, förståeligt, nog med sina egna föreningar. 

De SDF-engagerade personerna som finns är satta att göra ett hästjobb och med 

tanke på STF:s utveckling kommer det arbetet troligtvis behövas öka.  

 

I samtal och diskussioner har även SDF:en själva flaggat för att en förändring 

behövs. På framtidskonferensen 2022 diskuterade föreningar och förbund 

tillsammans vad SDF:en gör i dag, vad de borde sluta göra och göra mindre av. 

SDF:ens roller ansågs inte är tydliga nog, det finns mer att göra gällande 

samverkan och dessutom är resurserna olika.  

 

I enlighet med den tidsplan som sattes efter förbundsmötet 2023 har styrelsen 

tagit fram denna proposition med tillhörande rapport till förbundsmötet den 28 

april 2024. Propositionen utgår från de diskussioner och de enkäter som gjorts med 

SDF och föreningar sedan förra förbundsmötet. Samt de diskussioner och material 

som gjorts och tagits fram dessförinnan. 

 

2. Processen  

Styrelsens ambition har varit att vara transparenta, låta alla komma till tals men 

också att alla måste vara beredda att kompromissa. Ordförande Joakim Eriksson 

har varit ansvarig för processen och kontakten med SDF:en medan 

generalsekreterare Sebastian Nurmi skött mycket av det operativa 

utredningsarbetet. STF:s initiala tanke var att involvera SDF:en så mycket det bara 

gick. SDF:en har kommit med åsikter men har också tydliggjort att de vill ha ett 

förslag från STF själva medan STF velat ta in åsikter och förslag först för att sedan 

komma med ett konkret förslag. Det är därför detta förslag kommer nu och det är 

också därför det är viktigt att ett eventuell beslut om en förändring sker via en 

implementeringsperiod som beskrivs i avsnitt 8. 

 

Frågeställningarna i arbetet har bland annat varit vad som är bra i dag, vad som 

kan utvecklas och hur det kan utvecklas. STF har valt att involvera föreningar och 

SDF i utredningen genom samtal och enkäter. STF har också valt att använda sig av 

tidigare material såsom den nulägesanalys som gjordes av generalsekreteraren 

2020, det som kom fram i allt material när Svensk Tyngdlyftning Lyfter togs fram 



   
och det som SDF:en själva kom fram till under framtidskonferensen 2022. 

 

Under hösten 2023 och våren 2024 har STF pratat med RF och flera andra 

Specialidrottsförbund som gjort en distriktsöversyn de senaste åren för att ta del av 

deras utredning, analys och förslag till förändring. Utifrån den kan STF konstatera 

att det finns många olika sätt att dela upp distrikten på. Där är allt från förbund 

med runt 20 distrikt till de som gått ner på antal distrikt till 9-10 och de som 

numera har 4-5 distrikt. Det finns dessutom förbund som blivit RF-medlemmar de 

senaste åren som inte har några distrikt alls. STF:s uppfattning utifrån 

omvärldsanalysen är att de förbund som har många distrikt vill minska antalet 

distrikt och de med färre eller inga SDF upplever att det fungerar bättre än de med 

många SDF. Omvärldsanalysen visar också att förbunden är överens om att 

tydlighet är viktigt för effektiviteteten och att om ett förbund ska nå gemensamma 

mål så bör SDF:ens arbete, uppdrag och samverkan med förbundet knytas närmare. 

Självklart är det olika förutsättningar i olika delar av landet men det hindrar inte att 

SDF:en ska arbeta så likartat som möjligt. Det är exempelvis så RF-SISU i all större 

utsträckning kommer att arbeta.  

 

Här nedan är en sammanfattning av vad tyngdlyftningens SDF själva kom fram till 

under arbetet på framtidskonferensen 2022: 

 

Distrikten vill fortsätta med 

- Utbildningar (domare, tränare, övriga) 

- Anordna DM 

- Träningsläger lyftare 

- Riktat stöd föreningarna 

- Representera föreningarna mot STF och DF 

 

Distrikten vill sluta med 

- Ska vi finnas eller inte finnas? 

- Ojämnheten, att SDF ser så olika ut? 

 

Distrikten vill börja med 

- Återuppta föreningsbesök med DF (speciellt nya) 

- Träningsläger med utbildning 

- Distriktstränare  

- Tränarträffar 

- Tävlingsarena (minst en specifik i distriktet som kan arrangera större tävlingar) 

- IT-bidrag 

- Samordning serietävlingar 



   
- Rekryteringstips 

- Representera i STF-kommittéerna 

- Arrangera distriktsmatcher (likt Finnkampen) 

- Satsa på målgruppen +35 

- Vara med i valberedningen 

 

Den 13-14 januari 2024 genomförde STF och SDF en tvådagarskonferens i 

Stockholm där 6 av 9 SDF närvarade. Där genomfördes SDF:en själva en Swot-

analys om SDF:ens uppdrag och diskussioner kring den.  

 

En del av anteckningarna:  

 

 
 

 

Liknande swot-analyser har gjorts inom sportkontoret och med föreningarna via 

enkäter. På januarikonferensen ställde SDF:en frågan tillbaka till STF: Hur vill STF 

att organisationen ska se ut och fungera? Det och flera andra av SDF:ens åsikter 

har behandlats och tagits till vara på i denna proposition. STF har också sett 

tillbaka på aktivitet och närvaro i de befintliga SDF:en över tid och konstaterat att 

det även här ser olika ut. Östra Svealand har exempelvis, som tidigare påvisats, 

ingen styrelse och trots att STF vid ett par tillfällen initierat att få igång distriktet 

igen har det inte lyckats. Vissa SDF är i princip alltid närvarande på de numera 

traditionsenliga Teamsmöten som styrelsen håller för SDF:en efter sina möten 



   
medan andra aldrig är med. Det ser ungefär likadant ut på konferenser och 

årsmöten. Dessutom har SDF:ens återkoppling till STF en del att önska då många 

(inte alla) inte inkommer med protokoll och liknande redogörelser. En annan verklig 

utmaning som STF, och många andra idrotter, står inför är demokratiska. SDF:en 

finns bland annat till för att företräda föreningarna i distriktet men vi har sett 

tydliga exempel i närtid när SDF representeras av personer som inte tillhör 

distriktet och att ett SDF inte förankrat ståndpunkter i föreningarna.  

 

Svenska Tyngdlyftningsförbundet har under processen kommit fram till följande: 

 

- Att ha nuvarande antal distrikt är inte effektivt nog. Alla SDF/föreningar mäktar 

helt enkelt inte med det som behövs göras. Organisationen behöver bestå av färre 

SDF från och med 2025. 

 

- Det behöver bli tydligare vad SDF:en ska göra, både gällande uppdrag och 

uppföljning. 

 

- SDF behöver samverka för att arbeta tillsammans med STF för att nå målen i 

Svensk Tyngdlyftning Lyfter. Till detta krävs samlade resurser och det behövs 

insatser för att stärka en ökad samarbetskultur inom svensk tyngdlyftning. 

 

- Vi står inför demokratiska utmaningar och behöver se över möjligheten att införa 

direktdemokrati genom rösträtt för alla föreningar vid STF:s förbundsmöte. 

 

- Inkludera att etablera och stärka en ökad lokal samverkan.  

 

Som en följd av detta har STF konstaterat att föreslå: 

 

- Att införa ett tydligt basuppdrag för SDF:en och därefter koppla SDF-bidraget till 

hur basuppdraget efterlevs. 

 

- Färre SDF för att samla resurser och krafter och få till mer samverkan. 

 

- Direktdemokrati bör genomföras genom att ge rösträtt för alla föreningar vid 

STF:s förbundsmöte. 

 

Givet att förbundsmötet ställer sig bakom styrelsens förslag föreslår styrelsen att 

de tillsätter en grupp som får i uppdrag att tillsammans med berörda distrikt 

påbörja implementeringen av den nya organisationen. 

 



   
3. Tydliggörande av distriktens uppdrag  

SDF:ens uppdrag har diskuterats under flera omgångar under flera tidsperioder. På 

senare år har det diskuterats på framtidskonferensen i april 2022 samt under 

distriktsöversynskonferensen i januari 2024. Det har konstaterats att 

förutsättningarna ser olika ut, att stadgarna inte är uttömmande när det gäller krav 

på SDF:ens uppdrag och att det också ser olika ut vad SDF:en gör och inte gör. 

STF:s åsikt utefter dessa diskussioner är att det behöver bli tydligare vad SDF:en 

ska göra så att svensk tyngdlyftning kan fortsätta utvecklas.    

 

Administrativa basuppgifter (för SDF-styrelsen) från 1 januari 2025: 

 

• Verkställa SDF-årsmötets beslut 

• Hålla sig väl underrättad om verksamheten i de anslutna föreningarna 

• Handha tyngdlyftningen i distriktet enligt gällande stadgar och bestämmelser, 

verka för dess utveckling samt i övrigt tillvarata dess intressen 

• Företräda tyngdlyftningen i samarbete med myndigheter och organisationer i 

distriktet 

• Förvalta SDF:s tillgångar och ansvara för SDF:s ekonomi  

• Bereda ärenden som ska föreläggas SDF-årsmöte 

• Förelägga SDF-årsmötet förslag till SDF:s verksamhetsplan (enligt den mall som 

SDF och STF tar fram gemensamt) 

• Avge stadgeenliga rapporter samt tillhandahålla Riksidrottsstyrelsen (RS), 

Riksidrottsnämnden (RIN), STF, RF-SISU/DF begärda upplysningar och yttrande  

• Föra protokoll (som redovisas till STF och medlemmar) samt sköta övriga löpande 

ärenden. 

 

Operativa basuppgifter: 

 

1. Utbildning/Tränare och ledare 

 - Genomföra utbildning av tränare, ledare funktionärer och domare enligt STF:s 

rutiner,  

 - Upprätthålla tränarpooler för utbyte av tränarresurser 

 

2. Samarbete och erfarenhetsutbyte 

 - Organisera möten och nätverk 

 - Kommunicera med STF, distriktets föreningar och andra SDF 

 - Vara aktiva i samtliga av de STF utsedda arbetsgrupperna 

 - Organisera gemensamma läger och träningshelger för ungdomar 

 



   
3. Tävlingar 

 - Koordinera tävlingskalendern inom distriktet, inkl. gentemot STF 

 - Arrangera/koordinera gemensamma serietävlingar inom distriktet 

 - Svara för att det genomförs DM-tävlingar  

 - Godkänna distriktsrekord 

 - Svara för att det finns en gemensam domar/funktionärskår inom distriktet 

 

4. Styrning 

- Implementera centrala beslut och föra ut centrala koncept 

- Utveckling av barn- och ungdomsverksamheten i distriktet 

 

Genomförandet av samtliga basuppdrag ska redovisas till STF fortlöpande via 

arbetsgrupper (se avsnitt 4) och i verksamhetsberättelsen som skickas till STF. Hur 

SDF:et uppfyller baskraven spelar roll för rösträtt på förbundsmöte samt SDF-

bidrag.  

 

4. Antal framtida distrikt och indelningen av dessa 

 

Av de nuvarande nio SDF har ingen anställd. I övrigt är distriktsförbunden som vi 

redan konstaterat mycket olika. Några SDF omsätter en del pengar medan flera har 

en begränsad ekonomi. På sina håll är distrikten drivande vad gäller arrangemang, 

på andra håll är det ingående klubbar som är starka. Merparten av SDF:en har 

själva konstaterat att de inte har resurser och/eller kompetensen som behövs. 

Enkäten till föreningarna under februari-mars 2024 gav enbart 19 svar och av det 

är det svårt att dra för stora växlar eftersom att antalet är begränsat och flera av 

svaren har kommit från de som förutom att vara föreningsaktiva även har en roll i 

SDF-styrelserna. Enkäten stärker i alla fall bilden av hur olika det ser ut. Både i att 

olika många föreningar per distrikt svarade och olika i vad de ansåg. De tre 

föreningar som svarade för Skåne-Halland utmärkte sig på det sättet att de var 

enhälligt positiva med allt från engagemanget från styrelsen till ansvaret över 

serietävlingsarrangemanget. I Stockholm var de fem föreningar som svarade 

överhängande mer positiva än negativa men annars tyder de övriga svaren på ett 

lågt engagemang från SDF:en och även i hur föreningarna involveras. I fem av 

distrikten var föreningarna tydliga med att de inte kände sig delaktiga i 

förbundsmötet och när det gäller nyttan av nuvarande SDF var de två föreningarna i 

Södra Norrland och de tre i Skåne-Halland nöjda medan det var spridda skurar från 

föreningarna i de andra distrikten. De flesta föreningarna svarade att de har behov 

av att ha SDF:en kvar men hur de vill att det ska se ut är spritt. Detsamma gäller 

röstfördelningen mellan föreningar, elitserieföreningar och SDF.  

 



   
Efter att ha prövat synpunkterna från allt som redovisat i dokumentet tidigare mot 

de basuppgifter ett SDF ska klara av enligt ovan, har styrelsen kommit fram till att 

det inte går att försvara att STF ska bestå av nio distrikt. Basuppgifterna kräver 

samlade resurser och en annan struktur, helt enkelt färre SDF. Ett par föreningar 

har lyft problemet att det redan i dag är för långt mellan föreningarna i SDF:et och 

den utmaningen menar styrelsen inte ska underskattas. Fördelarna av att ha färre 

SDF är dock överhängande med fler resurser samlade och en förbättrad 

administration. De digitala verktygen för möten är i dag så pass bra och trots att 

det kan vara långt mellan föreningar tror vi att färre SDF är den rätta vägen.     

 

Styrelsen föreslår att Svensk Tyngdlyftning delas in i fyra distrikt enligt följande: 

• Nord 

• Väst 

• Öst 

• Syd 

Nord 

• Nuvarande Södra Norrlands Tyngdlyftningsförbund omfattar Gävleborgs län, 

Jämtlands län och Västernorrlands län. 

• Nuvarande Västerbottens Tyngdlyftningsförbund omfattar Västerbottens län. 

• Nuvarande Norrbottens Tyngdlyftningsförbund omfattar Norrbottens län. 

 

Väst  

• Nuvarande Västra Götalands Tyngdlyftningsförbund omfattar Västra Götalands 

län. 

• Nuvarande Västra Svealands Tyngdlyftningsförbund omfattar Värmlands län 

(utom Heby kommun), Örebro län, Västmanlands län och Dalarnas län. 

 

Öst 

• Nuvarande Stockholms Tyngdlyftningsförbund omfattar Stockholms län utom 

kommunerna Södertälje, Norrtälje och Sigtuna. 

• Nuvarande Östra Svealands Tyngdlyftningsförbund omfattar Östergötlands län, 

Södermanlands län och Södertälje kommun, Uppsala län och Norrtälje, Sigtuna och 

Heby kommuner. 

 

Syd 

• Nuvarande Skåne-Hallands Tyngdlyftningsförbund omfattar Skånes län och 

Hallands län. 

• Nuvarande Södra Götalands Tyngdlyftningsförbund omfattar Jönköpings län, 

Kronobergs län, Kalmar län, Blekinge län och Gotlands län. 



   
Förklaring: 

Uppdelningen av antal distrikt har inte varit solklar. Bland annat har en uppdelning i 

landsdelarna: Svealand, Götaland och Norrland diskuterats. Även att ha fem distrikt 

med Stockholmsregionen som fortsatt eget. Anledningen till att styrelsen inte 

landat i de förslagen är fördelningen av föreningar (därmed röster) och att fyra 

distrikt helt enkelt tros bli bättre.  

 

Styrelsen har valt att hålla samman nuvarande SDF även om det av logistiska eller 

verksamhetsmässiga skäl skulle varit möjligt att dela. Styrelsen anser att fördelarna 

med att hålla samman SDF:en överväger.  

 

Om förslaget går igenom kommer det se ut ungefär så här i fördelningen domare 

och föreningar (sett till röstlängden 2024): 

 
Fördelning  Domare  Föreningar Antal röster STF-förbundsmöte 
 
Nord  20  20 8 
Väst  38  30 10 
Öst 35  24 10 
Syd  52  28 10 
  

Alla SDF behöver uppnå det basuppdrag som finns. Uppnås inte det förlorar SDF 

rösträtt på förbundsmötet och har inte rätt till SDF-bidraget. Tanken är helt enkelt 

att samtliga SDF arbetar aktivt efter Svensk Tyngdlyftning Lyfter och 

verksamhetsplanen utgår från STF:s verksamhetsplan. 

 

5. Hur får vi till en ökad samverkanskultur? 

 

Att öka samverkanskulturen ingår som en naturlig del i förslaget till de framtida 

SDF:ens basuppdrag. För att tydliggöra samverkan mellan SDF och STF/övriga SDF 

föreslår STF att samtliga SDF-styrelser ska bestå av sju personer. Dessa får olika, 

på förhand bestämda, ansvarsområden:  

 

• Ordförande 

• Utbildning 

• Tävling 

• Elit och landslag 

• Barn och ungdom 

• Vuxna (+26 och +65) 

• Domare 



   
Därmed tas STF:s kommittéer bort och ersätts av arbetsgrupper där samtliga fyra 

SDF är representerade av de personer som har den rollen i sin SDF-styrelse. En 

person från STF i respektive grupp håller ihop diskussionerna. Tanken är att göra 

SDF:en starkare (med flera människor och tydligare rolluppdelning) och mer 

involverade och delaktiga (tack vare arbetsgrupperna) med STF och övriga SDF.  

 

Ordförande är övergripande ansvarig för att styrelsen arbetar med strategier och 

mål ihop med STF och en ordförandegrupp träffas regelbundet för utbyte och 

sammanhållning. Att se till att personerna som representerar SDF:en kommer från 

olika orter och föreningar är av stor vikt, det blir också ett viktigt uppdrag för 

SDF:ens valberedningar där vi tillsammans kan skapa en tydlig och gemensam 

arbetsordning och kravspecifikation att förhålla sig till.   

 

Vilka roller och arbetsgrupper som i övrigt ska finnas bör utvärderas och bestämma 

en gång per år i samband med förbundsmöte eller större konferens. Självklart ska 

ett ansvarsområde inte betyda att man struntar i de andra områdena eller inte kan 

hjälpas åt. Tvärtom. Men SDF:en ska tydligare bli STF:s förlängda arm när det gäller 

alla områden. SDF-representanter blir STF:s ansikten ute i distrikten samtidigt som 

STF i sin styrelse utser en person per område som också är med i arbetsgrupperna 

tillsammans med representation från sportkontoret. Tillsammans är VI Svenska 

Tyngdlyftningsförbundet. Tänk er att sju grymma personer per distrikt (totalt 28 

personer) som finns tillgängliga för att tillsammans med STF utveckla svensk 

tyngdlyftning. Varje år har vi en större samling med utbildning/nätverkshelg och 

SDF:en får också en tydlig roll i samspelet med RF/SISU.  På det sättet bygger vi en 

stark och trygg organisation som ej är lika sårbar.  

Till varje förbundsmöte så bjuds alla i styrelserna in. På lördagsförmiddag allmän 

info/utbildning i storgrupp. På lördag eftermiddag har tävling ett pass, utbildning 

ett, tävling ett, domare ett etc.  Sedan redovisning i storgrupp som avslutning innan 

eller under middag. 

 

6. Översyn av möjligheten att införa direktdemokrati genom rösträtt för alla 

föreningar vid STF:s årsmöte 

 

Styrelsen har gjort en översiktlig kartläggning av vilka andra Specialidrottsförbund 

(SF) som har direktdemokrati. Hur ordningen upplevs bland föreningar och centrala 

företrädare hos dessa SF har dock inte studerats närmare. RF menar att fler och 

fler SF går mot att införa direktdemokrati. Ett antal samordnar den formella delen 

med utvecklingskonvent som då engagerar större delen av sin idrott.  

 



   
Den ordning vi har idag, med en slags ”hybrid” av representanter från 

SDF/elitserieföreningar kan upplevas olycklig. Är det distriktet eller föreningarna 

som är representerade? SDF:en hanterar frågan på olika sätt. Dessutom, varför ska 

en elitserieförening ha en direktröst men inte en annan förening som egentligen 

kanske har fler medlemmar men mer fokus på barn- och ungdom istället för 

tävlingsverksamhet? 

 

Vi har under utredningen listat följande för- och nackdelar med införande av 

direktdemokrati som inkluderar rösträtt för alla föreningar: 

 

Fördelar:  

- Alla föreningar får direktinflytande 

- Det skapar engagemang 

- Det blir tydligare 

 

Nackdelar:  

- Det är osäkert om det finns ett intresse bland föreningarna att utöva rösträtt  

- Det innebär en ökad risk för ”kupper” 

- Det innebär en risk för mindre jämställdhet (om alla föreningar skickar varsin 

man) 

- Distriktsförbunden kan få mindre inflytande 

 

Då frågan är komplex anser styrelsen att vi ur ett demokratiskt perspektiv inte kan 

ha det som i dag och heller inte ta bort SDF:ens rösträtt helt. Därför kommer 

förslaget kring röstlängd innehålla en hybrid. Då vi tycker alla föreningar är lika 

mycket värda så föreslås det att förutom SDF:en så får samtliga medlemsföreningar 

som betalat årsavgiften för kommande år (innan 31/12) en röst på förbundsmötet. 

SDF:ens röster fördelas genom samma princip som i dag. Det har i styrelsen 

diskuterats att införa en viktning för att ge aktiva föreningar fler röster utifrån antal 

barn och ungdomar, tävlanden, utbildade ledare etc. Ett liknande system finns 

nämligen i Finland. Detta föreslår styrelsen dock vara något som skulle kunna 

utvecklas på sikt tillsammans med SDF och föreningar.  

 

7. Juridiska konsekvenser 

 

STF är medlem i RF. RF:s verksamhet är uppdelad i olika distriktsförbund, DF. Även 

STF:s verksamhet är uppdelad i distrikt, SDF. Detta regleras i 6 kap. i STF:s stadgar. 

STF bör ha samma distriktsindelning som RF (31 §), vilket dock inte fullt ut är fallet 

idag eftersom RF har 19 DF och STF nio SDF. Föreningar tillhör det SDF där 

föreningen har sin hemort. SDF-indelningen är gjord efter kommuner, där flera 



   
kommuner ofta anges som ett län eller ett landskap. Vilka SDF som finns och deras 

namn framgår av stadgarna (31 §). Om man beslutar om en annan regional 

indelning än den RF har (vilket de flesta SF har), så ska det anmälas till RF. RF ska 

också höras om SDF-namnet. SDF inom olika idrotter men med samma 

distriktsgränser bör ha likartade namn. SDF:s stadgar i huvudsak ska följa STF:s 

stadgemall (34 §). STF ska också godkänna SDF:ens stadgar och har rätt att 

”påtala ändring” av stadgarna. Det är dock SDF:en som beslutar om 

stadgeändringen. 

 

8. Plan för implementering  

 

Efter beslut vid förbundsårsmötet den 28 april 2024 så finns det en rad olika saker 

som behöver ske före den nya organisationen kan träda i kraft. En ändring av 

distriktsindelningen kräver att STF ändrar sina stadgar. Alla SDF är egna juridiska 

personer som beslutar själva över sin verksamhet. Det är dock STF:s förbundsmöte 

som avgör vilka distrikt som ska ingå i STF. Om antalet SDF minskas, så bör några 

SDF läggas ned och några bli kvar. STF:s stadgar bör i så fall ändras vid ett extra 

förbundsmöte hösten 2024 och träda ikraft den 1 januari 2025. Även kvarvarande 

SDF:s stadgar kan ändras så att de träder i kraft samtidigt. En tidplan för hur 

förändringen bör gå till ser ut så här: 

 

1. Inriktningsbeslut om den framtida regionala organisationen beslutas vid 

förbundsmötet i Halmstad den 28 april. 

 

2. De SDF som ska gå samman gör det lämpligen genom att ett SDF blir kvar och 

ändrar sina stadgar samt utvidgar sitt geografiska område. De andra SDF:en 

upplöses. Om föreningarna vill ha kvar de ideella föreningarna som SDF utgör går 

det bra, men de blir då inte SDF längre.  

 

3. De SDF som ska gå samman bör snarast efter förbundsmötets beslut bilda 

arbetsgrupper för att diskutera samgåendet. Vilka medel finns, finns lokaler som 

hyrs, är personer anställda, övriga avtal etc. Eventuellt kan de SDF som ska 

upplösas utse adjungerade styrelseledamöter i det SDF som ska bli kvar. Det är 

också lämpligt att i valberedningen för det SDF som blir kvar adjungera personer 

från valberedningen för de SDF som ska upplösas. Senast den 1 september bör 

SDF:en ha en plan klar för samgåendet. STF bör bistå i detta arbete. Eventuella 

tillgångar i nedlagda SDF bör föras över till kvarvarande SDF senast den 31 

december 2024. Om nedlagda SDF har avtal med anställda, hyresvärdar, sponsorer 

etc, bör också dessa föras över till de kvarvarande SDF:en per den 1 januari 2025, 

men det krävs förhandlingar med motparten i respektive avtal. Lämpligen förs alla 



   
tillgångar över till det kvarvarande SDF:et först, varefter beslut om nedläggning 

sker och meddelande om nedläggningen skickas till banker, Skatteverket etc. 

 

4. STF utlyser extra förbundsmöte, exempelvis den 9 november 2024. 

 

5. STF utarbetar förslag till nya stadgar och förslag till mall för SDF-stadgar. Den 

regionala indelningen bygger på att föreningarna har en kommunal hemort. 

Indelningen kan skrivas in i stadgarna (se RF:s stadgar 9 kap. 2 §), anges som en 

bilaga till stadgarna (på motsvarande sätt som i Svenska Gymnastikförbundets 

stadgar) eller enbart beslutas av årsmötet med enkel majoritet (se 6 kap. 1 § i 

SVEMO :s stadgar). 

 

6. Nya stadgar beslutas med 2/3-majoritet på ett extra förbundsmöte den 9 

november 2024. Samtidigt beslutas om en ny stadgemall för SDF. Under samma 

helg sker arbete i arbetsgrupperna den 9-10 november som uppstart för det nya.  

 

6. De SDF som enligt punkt 2 ovan blir kvar håller extra årsmöten i december 2024 

(efter det extra förbundsmötet) och antar nya stadgar med nya geografiska 

områden. De nya stadgarna gäller från den 1 januari 2025, men val av ny styrelse 

sker först på ordinarie årsmöten våren 2025. Det rekommenderas att personer från 

de nedlagda distrikten adjungeras i de nya SDF:en under tiden. Det är viktigt att vi 

fortsätter hålla en bra geografisk spridning av ledamöterna.  

 


